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Geachte heer Visser, 

  

Hierbij stuur ik u, mede namens de staatssecretaris van Binnenlandse Zaken en 

Koninkrijksrelaties, mijn reactie op de resultaten van uw Verantwoordings-

onderzoek 2021 bij Koninkrijksrelaties en BES-fonds, begrotingshoofdstuk IV en H 

van de Rijksbegroting.  

 

Met belangstelling heb ik kennisgenomen van uw conceptrapport waarin u positief 

oordeelt over de financiële informatie en de totstandkoming van de beleids- en 

bedrijfsvoering informatie in het jaarverslag. Graag reageer ik op de door u 

geconstateerde onvolkomenheid en ga ik in op uw aanbevelingen ten aanzien van 

de bedrijfsvoering en beleidsresultaten. 

 

Bedrijfsvoering 

 

Onvolkomenheid IT-beheer SSO-CN en ambities digitale dienstverlening  

De staatssecretaris heeft haar ambities op het gebied van digitale dienstverlening 

in Caribisch Nederland verwoord in de hoofdlijnenbrief Koninkrijksrelaties (Tweede 

Kamer, vergaderjaar 2021–2022, 35 925 IV nr. 42). Hoe ik deze ambities precies 

ga realiseren is nog onderwerp van gesprek maar zeker is dat dit toenemende 

eisen stelt aan de samenwerking en de organisatie van het IT-beheer en de 

Informatiebeveiliging binnen RCN. 

  

In uw rapport vraagt u aandacht voor het grotere geheel van IT-beheer en andere 

taken die SSO-CN en RCN uitvoeren voor Caribisch Nederland. Om de samen-

werking en uniformiteit in de dienstverlening door de Rijksdiensten in Caribisch 

Nederland (CN) naar de toekomst toe te versterken, wordt momenteel een 

kwartiermaker op directieniveau geworven. Daarnaast is onderzoek verricht naar 

een CIO-functie, specifiek voor Caribisch Nederland, om de regie op de 

digitaliseringsopgave, inclusief daaraan gelieerde vraagstukken op het gebied van 

informatiebeveiliging, privacy en gegevensbeveiliging, te versterken. 
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Ik deel uw mening dat de oplossing van de onvolkomenheid informatiebeveiliging 

SSO-CN gevonden wordt in een integrale aanpak vanuit het perspectief van IT-

beheer waarbij ook het organisatieperspectief betrokken moet worden. 

Informatiebeveiliging is afhankelijk van borging in de IT-beheerprocessen. 

 

Om deze reden heb ik eind vorig jaar het lopende traject geïntensiveerd en een 

projectleider aangesteld om de IT-beheerprocessen op orde te brengen en 

verbeteringen op het vlak van informatiebeveiliging door te voeren. Uw vijf 

aanbevelingen worden daarbij opgevolgd met bijzondere aandacht voor de 

aanbevelingen waarvan u constateert dat de voortgang is achtergebleven. Omdat 

het hier zowel om technische verbeteringen gaat als veranderingen in organisatie 

en werkwijze, is dit een grote opgave, mede gezien de kleinschalige lokale 

arbeidsmarkt en de beperkte beschikbaarheid van hoogwaardig personeel. 

 

Uw aanbeveling om de oorzaken van de langlopende problematiek bij SSO-CN te 

onderzoeken met aandacht voor benodigde kennis, capaciteit en organisatie, 

neem ik over. Hierin wordt het onderzoek naar SSO-CN en de evaluatie van SSO-

CN betrokken. Ik informeer u nader over de uitkomsten en hoe deze worden 

verwerkt in het lopende traject. 

  

Leningen aan de landen 

Het kabinet heeft gedurende 2021 bij de verstrekking van de leningen aan 

Curaçao, Aruba en Sint-Maarten afscheid genomen van de uitzonderings-

mogelijkheid die de comptabiliteitswet biedt. In uw rapport stelt u dat de minister 

van BZK pas voor het vierde kwartaal van 2021 de wijze waarop het parlement 

wordt geïnformeerd over de liquiditeitsleningen heeft gewijzigd. Dat is niet 

helemaal correct. Reeds bij de liquiditeitssteun voor het derde kwartaal is eerst 

het mandaat van de Tweede Kamer afgewacht alvorens de liquiditeitssteun werd 

verstrekt. De urgentie van het verstrekken van de op de landen benodigde 

middelen liet het helaas niet toe ook het oordeel van de Eerste Kamer af te 

wachten.  

 

Ik deel uw mening dat het van belang is dat de minister van BZK helder 

communiceert naar zowel de landen als het Nederlandse parlement over de 

herfinanciering van de liquiditeitsleningen per 10-10-2023. Zoals ook in de 

brieven aan de beide Kamers der Staten Generaal (Tweede Kamer brief: 2022-

0000175232 en Eerste Kamer brief: 2022-0000174366) en aan de landen over de 

besluitvorming in de Rijksminsterraad van 25 maart is aangekondigd heeft 

Nederland de intentie de komende tijd te komen tot passende langjarige 

afspraken over de leningen. Zodra hierover meer duidelijkheid is zullen de 

Caribische landen van het Koninkrijk en het Nederlandse parlement hierover 

conform uw aanbeveling worden geïnformeerd. 

 

Beleidsresultaten 

 

Bestuurlijke interventie Sint Eustatius 

Democratie is een kernwaarde van onze rechtstaat. Het is daarom ook de wens 

van het kabinet om zo snel als mogelijk terug te keren naar duurzame 

bestuurlijke verhoudingen en een volwaardige democratie op Sint Eustatius.  
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Ik deel uw constatering dat er ten opzichte van de situatie van vóór de ingreep 

inmiddels veel is gebeurd. Er zijn stappen gezet richting een goed financieel 

beheer. Dit vormt de basis voor een goed bestuur. Er is voortgang geboekt bij de 

professionalisering van de ambtelijk organisatie en het op orde brengen van 

werkprocessen, verordeningen en het vergunningenstelsel. Ook in het fysieke en 

in het sociale domein is hard gewerkt aan een verbeterde leefomgeving en aan 

verbeterde leefomstandigheden van de bewoners op het eiland. Al met al worden 

de achterstanden die veroorzaakt werden door de grove taakverwaarlozing 

langzaamaan teruggebracht.  

 

Ik onderken dat het herstelproces van Sint Eustatius veel tijd vraagt en dat een 

periode tot 7 jaar zonder volwaardig eilandbestuur onwenselijk is. Om tot een 

afronding van de Wet herstel voorzieningen Sint Eustatius te komen moet echter 

worden voldaan aan een minimaal vereist niveau, zodat reeds gerealiseerde 

veranderingen kunnen worden geborgd. Het bereiken van dit niveau is ook 

noodzakelijk om een nieuw eilandbestuur voldoende basis te bieden om het werk 

weer op te pakken en aan verder herstel te werken. Conform de motie Wuite 

(Tweede Kamer, vergaderjaar 2021–2022, 35 925 IV, nr. 55) wordt daarom een 

nieuwe planning opgesteld. Hiermee worden de bestuurlijke verhoudingen zo 

spoedig mogelijk hersteld. 

 

Uw aanbevelingen zijn in de geest van de motie Wuite en de reeds door mij 

geïnitieerde afspraken met de lokale besturen op de BES eilanden. Ik neem uw 

aanbevelingen dan ook graag over. 

 

Ik zal de Tweede Kamer en de bewoners van Sint Eustatius informeren over het 

perspectief richting de afronding van de bestuurlijke ingreep op basis van een 

haalbare planning. Dit doe ik voor de zomer en na afloop van het mediation 

traject tussen de regeringscommissaris en de eilandsraad.  

 

Daarnaast ben ik reeds in gesprek met alle BES-eilanden om te komen tot 

werkafspraken tussen het Rijk en de eilanden voor de periode 2022/2023. Voor 

Sint Eustatius wordt hierin ook opgenomen hoe de afronding van de Wet herstel 

voorzieningen Sint Eustatius kan worden ondersteund. Na de verkiezingen in 

maart 2023 maak ik met de nieuwe eilandbesturen, waaronder die van Sint 

Eustatius, afspraken voor de daaropvolgende jaren. 

 

Hoogachtend, 

  

De minister van Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties, 
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